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ORSZAGGYŰLÉSI KÉrVISELŐ

Tisztelt Elnök Úr !

dr. Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy ű lésről szóló 2012. év i
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló
10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani dr.
Simicskó Istvsl<n honvédelmi miniszterhez

„Hol és mikor vette át a Magyar Honvédség a kétes körülmények között beszerzett, használ t
Mi-8-as helikoptereket?”

címmel, amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Dr. Hende Csaba honvédelmi miniszter a KJ400 . számon benyújtott kérdésemre adott, 2014 .
július 9-én kelt írásbeli válaszában adott tájékoztatást a 2014 . április 3-án az MI-I kecskemét i
légibázisára szállított három darab Mi-8T helikopter beszerzésének részleteir ő l . A miniszteri
válasz szerint a beszerzési szerz ődést a HM 2014 . február 28-án kötötte bruttó 2.998 .000 .000
Ft értékben, A helikoptereket, mint katonai eszközöket a 228/2004 . (VII . 30 .) Korm. rendele t
alapján, hirdetmény közzététele nélküli tárgyalásos eljárás keretébe szerezték be . A válasz arra
is kitért, hogy a helikopterek valamennyi, így a legutóbbi — 2013 .09. hó és 2014.03 . hónap
között végrehajtott és a korábbi komplex — ipari nagyjavítását is a Mil Gyártó-Tervez ő Iroda
által feljogosítással bíró javftótizemiekben hajtották végre, biztosítva a helyszíntő l független,
magas szintű műszaki és repülésbiztonsági elvárások teljesítését . Az írásbeli válasz
megfogalmazásakor a helikopterek rendszerbe integrálása még folyamatban volt .

A Honvédelmi és rendészeti bizottság április 6-ai ülésén a Honvédelmi Minisztérium
közigazgatási államtitkára többek között az alábbi részletekr ő l adott tájékoztatást a két évve l
ezelő tti vitatott beszerzéssel összefüggésben ;
„A kecskeméti repülőtér csak a szállítás helye volt, és nem az átvétel helye, ez a rövid lényege
a dolognak Tehát a Magyar Honvédség három darab katonai képességekkel rendelkező szállító
helikoptert rendelt meg, és azt is vett át. Az, hogy ezeket a helikoptereket Magyarországra, a
kecskeméti repülőtérre hozta az a cég, aki hozta és szállította az eljárás lezárultál követően a
szállítási határidőben ezt a három helikoptert, annak semmi köze nincsen a tényleges álvételhez .

Nem akkor történt meg a teljesítés, hanem amikor olyan m űszaki állapotba kerültek ezek a
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gépek, hogy katonai haditechnikai eszközként lehetett őket átvenni, akkor történt meg az
átvétele a katonák által. . "

Államtitkár úr tájékoztatásának fényében az alábbi kérdéseket intézem Miniszter Úrhoz:
• Hol és mikor történt meg a három darab, immár katonai képességekkel rendelkez ő

szállítóhelikopter átvétele? A Honvédelmi Minisztérium, illetve a Magyar Honvédsé g
részérő l kik vették át a helikoptereket ?

• Pontosan milyen katonai képességekkel látták el a kecskeméti szállítás helyr e
megérkezett, akkor még civil helikoptereket?

• A kecskeméti szállítási helyre érkezést követően hol történt e katonai képességek
kialakítása? Ki végezte el a helikopterek katonai képességekkel történ ő ellátását?

• Bevett eljárásnak tekinthető-e, hogy magáncégek a Magyar Honvédség kecskemét i
bázisát veszik igénybe „szállítási helyként”? A Solar Kft . mekkora összeget fizetett a
Magyar Honvédségnek a katonai repülőtér használatáért?

Budapest, 2016, április 19 .

Demeter Márta
MSZP
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